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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 118 .§-a alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
feltenni Dr. Kökény Mihály Egészségügyi, Szociális és Családügyi miniszter úrhoz

Tervezi-e a minisztérium az új szabályozás szerinti, kapacitásvolumen-index alapján számított
korrigált bázisteljesítmény és teljesítményvolumen-korlát rendszerének felülvizsgálatát azon

intézmények esetében, amelyek 2003-ban hatékonyság növelés céljából aktív ágyakat
csökkentettek?

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Egészségügyi szolgáltatások finanszírozásának részletes szabályairól szóló, 43/1999 .
(111 .3 .) Korm.Rend. 27 . paragrafusának módosítása 264/2003 .(XII.24.) Korm. Rend. 12 .
paragrafusa alapján határozza meg a járóbetelt- és az aktív fekvőbeteg szakellátás
vonatkozásában az elszámolás új szabályait . Az új szabályozás szerint kapacitásvolumen-
index alapján számított korrigált bázisteljesítmény és teljesítmény-volumen korlát kerül
bevezetésre, amelyről az OEP Főigazgatója 19-620/51/2004 . sz. levelében részletes
tájékoztatást adott .

A Dombóvári Szent Lukács Egészségügyi Közhasznú Társaság 2003 november O1-től aktív
ágyainak számát 24-gyel csökkentette és egyúttal a mozgásszervi rehabilitációs osztály
ágyainak számát 24-gyel növelte. Megfelelő ÁNTSZ vélemény után az OU a kapacitás
változást befogadta és a szerződésmódosítás megtörtént . A struktúraváltás hátterében a
manuális mátrix osztály alacsony ágykihasználtsága (67,1%, az országos átlag 73,9%) állt,
ugyanakkor a megyei feladatot ellátó mozgásszervi rehabilitációs osztály iránt jelentős
lakossági igénybevétel mutatkozott, mely a struktúraváltást szakmailag és gazdaságilag
egyaránt indokolttá tette . Megjegyzendő, hogy a kórház aktív ágyain nyújtott teljesítmény
2003-ban jelentősen elmaradt az országos átlagtól, mivel több éves részvételük az Irányított
Betegellátási Rendszerben a teljesítmény generálása ellen hat .

K/8789 .



A korrigált bázisteljesítmény és ennek következtében a teljesítményvolumen-korlát a 2003 .
évi teljesítmény egy ágyra eső részének 98%-átjelenti az egészségügyi szolgáltatóknál .

A 24 ágy csökkentése miatt esetükben az egy aktív ágyra jutó súlyszámérték 2004-ben
arányosan csökken, ez 9 hónap alatt 838 súlyszámhiányt jelent. Más megfogalmazásban 9
hónap alatt 216 ágyra jutó súlyszámhiány, ill . korlát jelentkezik a tavalyi évhez képest . A
struktúraváltást az ágazati célkitűzéseknek megfelelően a lakossági igény minél jobb
kielégítése indokolta.

A bevezetésre kerülő finanszírozási változás korlátozza a hatékonyság irányába
megtett lépésüket és véleményük szerint ez további aktív betegellátás csökkenéséhez vezet .
Konzerválja a régi ágyszám struktúrát, mindamellett a lakosság valós igényeinek kielégítését
az aktív ellátás tekintetében megnehezíti . A korlátozás miatt kevesebb aktív beteget tudnak
2004-ben ellátni, mely a betegellátás biztonságát is veszélybe sodorhatja ellátási területükön .
Az ágyszám csökkentést az üresen álló ágyak miatt hajtották végre, ezáltal az ellátandó
betegek száma a jövőben sem csökken . Amennyiben a teljesítményvolumen-korlátozás a
leírtak szerint lépne életbe, intézményi szinten az aktív betegellátás további jelentős
csökkentésére kényszerülnek, mely orvos-szakmai szempontból bizonyos szakterületeken
kritikus helyzetet, súlyos minőségi visszalépést teremthet .
A teljesítményvolumen-korlát bevezetése mindazon kórházakra különösen negatív hatású,
amelyek 2003-ban a Dombóvári Szent Lukács Egészségügyi Közhasznú Társasághoz hasonló
struktúraváltást hajtottak végre . A felesleges aktív ágyak leépítését megítélésük szerint ezen
intézkedés megakadályozza és ellentétes a hatékonyság optimalizálására tett erőfeszítéseikkel,
egyúttal a minőségi betegellátást veszélyezteti és gazdasági összeomlást idézhet elő .

Tisztelt Miniszter úr!

Szándékában áll e a minisztériumnak a teljesítményvolumen-korlát, korrigált
bázisteljesítmény rendszerének felülvizsgálata azon intézmények esetén, amelyek 2003-ban
hatékonyság növelés céljából aktív ágyakat csökkentettek?

Tisztelettel várom válaszát.

Dombóvár, 2004 . február 11 .
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